

ယောသပ်၏အသက်တာ၌ တွေ့မြင်ရသော ရင့်ကျက်သောအသက်တာ၏ စိုးစံသောပုံပန်းသဏ္ဍာန်

ဖတ်ရန်ကျမ်း။ ။ က၊ ၄၁:၃၉-၄၄၊ ၅၁-၅၂။ ၄၅:၅-၈။ ၄၇:၁၄-၂၃။ ၅၀:၁၅-၂၁

I. ဝိညာဉ်ပိုင်းဆိုင်ရာအတွေ့အကြုံအရ၊ ယာကုပ်နှင့် ယောသပ်သည် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ ယောသပ်သည် ယာကုပ်၏ ရင့်ကျက်သော သဘောသဘာဝရှိ ခရစ်တော်၏စေ့စပ်ထုံးဖြဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရင့်ကျက်သော အစွဲအစား၏ စိုးစံသော ပုံပန်းသဏ္ဍာန်ကို ကိုယ်စားပြုသည်။ ခရစ်တော်နှင့်စေ့စပ်ထုံးဖြဲ့ထားသည့် ရင့်ကျက်သောသန့်ရှင်းသူတစ်ဦးအဖြစ်၊ ပြည့်စုံသောသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ယာကုပ်သည် ယောသပ်မှတစ်ဆင့် အုပ်စိုးခဲ့သည်-က၊ ၄၁:၃၉-၄၄။ ဟေဗြဲ၊ ၆:၁၈။ ဂလာ၊ ၆:၈။ ၅:၂၂-၂၃။

A. ယောသပ်အားဖြင့် ပုံဆောင်ထားသည့် စိုးစံသောပုံပန်းသဏ္ဍာန်မှာ ခရစ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ဖြစ်ခြင်းအထဲသို့ စေ့စပ်ထုံးဖြဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်သည်-၄:၁၉။

B. "အိပ်မက်ဆရာ" (က၊ ၃၇:၁၉) ယောသပ်သည် ဘုရားသခင်၏အမြင်အတိုင်း ကိုယ်တော်၏လူများသည် အသက်နှင့် ပြည့်ဝနေသော ကောက်လှိုင်းစည်းများနှင့် အလင်းနှင့်ပြည့်ဝနေသော ကောင်းကင်ဆိုင်ရာအစုအဖွဲ့များ ဖြစ်ကြကြောင်းကို မြင်မက်ခဲ့သည် (အငယ်၊ ၅-၁၁)။ ဘုရားသခင်ထံမှ လာသော ယောသပ်၏အိပ်မက်နှစ်ခုလုံးသည် (အငယ်၊ ၇၊ ၉) မြေကြီးပေါ်ရှိ ဘုရားလူများ၏ သဘောသဘာဝ၊ အနေအထား၊ လှုပ်ရှားလုပ်ဆောင်မှု၊ ပန်းတိုင်တို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဘုရားသခင်၏ ဘုရားဆိုင်ရာအမြင်ကို သူ့အား ဖွင့်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

1. ကျွန်ုပ်တို့သည် အချိန်ကို ဖြတ်ကျော် မြင်ရန်နှင့် အသက်နှင့်ပြည့်ဝနေသော ကောက်လှိုင်းစည်းများနှင့် အလင်းနှင့်ပြည့်ဝနေသော ကြယ်များမှလွဲ၍ ဘာမျှမရှိရာနေရာ ဖြစ်သည့် ယေရုရှလင်မြို့သစ်ကို မြင်ရန် "ဘုရားဆိုင်ရာမှန်ပြောင်း"ကို အသုံးပြုဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ ရင့်ကျက်သောအသက်တာ၏ စိုးစံသောပုံပန်းသဏ္ဍာန်သည် သန့်ရှင်းသူများ သို့မဟုတ် အသင်းတော်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အနုတ်လက္ခဏာဆိုင်ရာဖြင့် ဘယ်သောအခါမျှ မပြောဆိုပေး-ညွှန်း၊ ၃၈:၂၇-၃၀။ မ၊ ၇:၁-၅။ ၁ပေ၊ ၃:၈-၉။

2. ယောသပ်၏အိပ်မက်သည် သူ၏အသက်တာကို ထိန်းချုပ်၍၊ သူ၏အပြုအမူကို လမ်းညွှန်ပေးသည်။ သူသည် အလွန်ပင် ထူးကဲစွာနှင့် အံ့ဩဖွယ် ပြုမူခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ သူသည် သူ၏အိပ်မက်ထဲ၌ မြင်ခဲ့သော ရူပါရုံအားဖြင့် လမ်းညွှန်ပေးခြင်း ခံခဲ့ရသောကြောင့်တည်း (ညွှန်း၊ တ၊ ၂၆:၁၉)။ ယောသပ်၏အစ်ကိုများသည် ဒေါသကို အခွင့်ပေး၍ (က၊ ၃၇:၁၈-၃၁)။ သူတို့၏တပ်မက်မှုများ၌ လွန်ကျူးခဲ့ကြသော်လည်း (၃၈:၁၅-၁၈) ယောသပ်သည် သူ၏ဒေါသကို ချိုးနှိမ်ကာ၊ တပ်မက်မှုကို အောင်နိုင်ခဲ့ပြီး (၃၉:၇-၂၃)။ အသက်နှင့် ပြည့်ဝနေသည့် ကောက်လှိုင်းစည်းကဲ့သို့ ပြုမူ၍၊ မှောင်မိုက်၌ ထွန်းလင်းနေသော ကောင်းကင်ဆိုင်ရာကြယ်ကဲ့သို့ ပြုမူခဲ့သည်။

C. ကောင်းကင်ဆိုင်ရာရူပါရုံအောက်၌ရှိသော ယောသပ်၏ အသက်တာသည် မသဲ၊ ၅-၇ တို့၌ ဖော်ပြထားသော ကောင်းကင်များ၏ နိုင်ငံတော် အသက်တာ ဖြစ်သည်။ ထိုသို့သော အသက်တာကို အသက်ရှင်ခြင်းဖြင့် သူသည် ဘုရင်အဖြစ် စိုးစံရန် ပြည့်ဝစွာ ပြင်ဆင်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ မသဲစာစောင်ရှိ ဤအခန်းကြီးများတွင် ဖွင့်ပြထားသော ကောင်းကင်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတော်၏ ဖွဲ့စည်းပုံအရ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ဒေါသသည် ချိုးနှိမ်ခြင်းခံရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့၏တပ်မက်မှုသည် အောင်နိုင်ခြင်းခံရမည် ဖြစ်သည် (၅:၂၁-၃၂)။

D. ရင့်ကျက်သောအသက်တာ၏ စိုးစံခြင်းပုံပန်းသဏ္ဍာန်သည် သခင်ဘုရား၏ မျက်မှောက်တော်ကို အစဉ်အမြဲ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်သော အသက်တာ ဖြစ်သည် (တ၊ ၇:၉)။ ကိုယ်တော်၏မျက်မှောက်တော် ရှိသောနေရာတိုင်းတွင် အခွင့်အာဏာ၊ အုပ်စိုးသော တန်ခိုးတော် ရှိသည်။ (က၊ ၃၉:၂-၅၊ ၂၁-၂၃)

1. သခင်ဘုရား၏မျက်မှောက်တော်၌၊ ယောသပ်သည် ကိုယ်တော်အားဖြင့် အကြိမ်မြောက်အောင်မြင်ခဲ့သည်။ ယောသပ်သည် နှိပ်စက်ခြင်းကို တွေ့ကြုံရစဉ်တွင်၊ သူသည် သခင်ဘုရား၏ အချုပ်အခြာအာဏာအောက်တွင် သူ့ထံသို့ လာသော သခင်ဘုရား၏ ကြွယ်ဝခြင်းကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခဲ့သည်။

2. သခင်ဘုရား၏မျက်မှောက်တော်၌၊ ယောသပ်သည် သူရှိသောနေရာတိုင်းတွင် သခင်ဘုရား၏ကောင်းချီးများဖြင့် မျက်နှာရခဲ့သည်။ ယောသပ်သည် ကြွယ်ဝခြင်းများကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်သောအခါ သူနှင့်ပါဝင်ပတ်သက်သော သူတို့သည်လည်း ကောင်းချီးခံစားရသည်-အငယ်၊ ၄-၅၊ ၂၂-၂၃။

E. သူ၏အိပ်မက်များသည် မပြည့်စုံသေးသော်လည်း ယောသပ်သည် ထောင်ထဲတွင် သူ့အဖော်နှစ်ယောက်၏ အိပ်မက်အနက်ကို ပြန်ခြင်းငှာ ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ရဲရင့်မှုရှိခဲ့သည် (၄၀:၈)။ နောက်ဆုံးတွင် ယောသပ်သည် ဖလားတော်ဝန်၏ အိပ်မက်ကို အနက် ပြန်ရာ၌ (၄၁:၉-၁၃) ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ပြောဆိုခဲ့သောကြောင့် သွယ်ဝိုက်သောနည်းဖြင့် ထောင်ထဲမှ လွတ်မြောက်ရကာ၊ ဖာရော၏အိပ်မက်ကို အနက်ပြန်ရာတွင် ရဲရင့်စွာ ပြောဆိုခြင်းဖြင့် ပလ္လင်တော်သို့ တိုက်ရိုက်ကြိုဆိုခံခဲ့ရသည် (အငယ်၊ ၁၄-၄၆)။ လွတ်မြောက်ခြင်းနှင့် အခွင့်အာဏာနှစ်ခုလုံးသည် သူ၏ပြောဆိုခြင်းမှ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။

1. တစ်ချိန်က အင်ဒရူးမူရေးသည် ဤကဲ့သို့သော စကားတစ်ခွန်းကို ပြောဆိုခဲ့သည်- နှုတ်ကပတ်တော်၏အမှုဆောင် ကောင်း တစ်ဦးသည် သူတွေ့ကြုံခံစားခဲ့ရသည်ထက် အမြဲတမ်း ပို၍ အမှုဆောင်သင့်သည်။ ဤအရာက ကျွန်ုပ်တို့သည် ရူပါရုံ၏ ပြီးပြည့်စုံခြင်းထက်၊ ရူပါရုံအတိုင်း ပို၍ပြောဆိုသင့်ကြောင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။
2. ကျွန်ုပ်တို့၏ရူပါရုံသည် မပြည့်စုံသေးသော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ၎င်းကို အခြားသူများထံသို့ ပြောသင့်ပါသည်။ အချိန် ရောက်လာသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့၏ရူပါရုံသည် ပြည့်စုံလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ယောသပ်၏အိပ်မက်သည် နောက်ဆုံးတွင် ဖလား တော်ဝန်၏ အိပ်မက်ကို အနက်ပြန်ဆိုခြင်းမှတစ်ဆင့် ပြည့်စုံခဲ့သည်။
3. ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ခံစားချက်များအတိုင်း မဟုတ်ဘဲ ကျွန်ုပ်တို့၏ရူပါရုံအရသာ ပြောဆိုသင့်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ သည် ဘုရားသခင်၏ထာဝရစီမံကိန်းကို မြင်သူများဖြစ်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏စီမံကိန်းရှိ သမ္မာ တရားအတိုင်းသာ လုံးလုံး ပြောဆိုသင့်ပါသည်-တ၊ ၂၆:၁၆-၁၉။

F. ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်ကို ရှင်ထွက်ကြပါက၊ ကျွန်ုပ်တို့ရှိသောနေရာတိုင်းတွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်ရှင်ခြင်း သို့မဟုတ် သေခြင်းကို ယူဆောင်ကြလိမ့်မည် (၂ကော၊ ၂:၁၄-၁၆)။ ယောသပ်သည် ဖလားတော်ဝန်ထံသို့ အရင်အရာကို ယူဆောင်လာခဲ့ပြီး၊ သူသည် စားတော်ဝန်ထံသို့ စီရင်ခြင်းကို ယူဆောင်လာခဲ့သည် (က၊ ၄၁:၁၂-၁၃)။

G. ကျွန်ုပ်တို့သည် သခင်ဘုရားအား ရှာဖွေကြမည်ဆိုပါက၊ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား “ထောင်” ထဲ၌ထည့်ထားလိမ့်မည် ဖြစ် သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထောင်မပါဘဲ ပလ္လင်တော်သို့ တက်နိုင်ကြမည် မဟုတ်ပေ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် “ထောင်ကိုစွန့်ခွာသူ” များ မဖြစ်ရပေ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ထောင်ထဲ၌ ကျောင်းပြီး၍ သရဖူရရှိသည့်တိုင်အောင် နေရမည်ဖြစ်သည်- ဖိ၊ ၃:၁။ ၄:၁။ ယာ၊ ၁:၁၂။

II. “သန်သောပျိုးပင်တည်းဟူသော ယောသပ်သည် (က၊၄၉:၂) အကိုင်းအခက်တည်းဟူသော ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်သည် (ဟေရှာ၊ ၁၁:၁-၂)။ ယင်းမှာ ကိုယ်တော်၏အကိုင်းအခက်များဖြစ်သော သူ၏ယုံကြည်သူများအားဖြင့် ဘုရားသခင်ကို တိုးချဲ့ပြန်ကားစေရန် အတွက်ဖြစ်သည် (ယော၊၁၅:၁၊ ၅)။ ကမ္ဘာဦး ၄၉:၂ ရှိ စမ်းရေတွင်းသည် အသီးအပွင့်ဖြစ်ထွန်းစေသည့် အရင်းအမြစ်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်ကို ပုံဆောင်သည် (ဆာ၊ ၃၆:၉။ ယေ၊ ၂:၁၃)။ အခက်အလက်တို့သည် အုတ်ရိုးပေါ်မှာ ကျော်သွားကြ၏ ဆိုသည်မှာ ကိုယ်တော်၏အကိုင်းအခက်များဖြစ်သော ခရစ်တော်၏ ယုံကြည်သူများသည် အတားအဆီး အမျိုးမျိုးကို ကျော်လွှား၍ ခရစ်တော် ကို ပျံ့နှံ့စေခြင်း၊ အခြေအနေအမျိုးမျိုးအကြား၌ ကိုယ်တော်ကို ကြီးမားထင်ရှားစေခြင်းအား ပုံဆောင်သည် (ဖိ၊၁:၂၀။ ၄:၂၂။ ဖိလေ၊၁၀)။

A. နန်းတက်စဉ်၌ ဘုန်းတော်နှင့် ဆုလက်ဆောင်များကို လက်ခံရရှိသော ယောသပ်သည် တက်ကြွခြင်း၌ဘုန်းတော် (ဟေဗြဲ၊၂:၉) နှင့် ဆုလက်ဆောင်များ (ဆာ၊၆၈:၁၈။တ၊၂:၃၃) ကို လက်ခံရရှိခဲ့သော ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်သည် (က၊၄၁:၄၂)။

1. လက်စွပ်တော်များ၊ အဝတ်များနှင့် ရွှေစလွယ် တို့သည် ကောင်းကင်များသို့ ခရစ်တော်တက်ကြွချိန်၌ လက်ခံရရှိခဲ့သော ဆုလက်ဆောင်များကို ဖော်ပြပြီး၊ ကိုယ်တော်သည် ၎င်းတို့ကို အသင်းတော်သို့ လက်ဆင့်ကမ်းပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်- အငယ်၊၄၂။
 - a. တံဆိပ်ပါသော လက်စွပ်မှာ ခရစ်တော်၏ ယုံကြည်သူများအပေါ်နှင့် အတွင်းပိုင်းတွင် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ တံဆိပ်ခတ်ခြင်းကို ပုံဆောင်သည်-တ၊၂:၃၃။ ဧ၊၁:၁၃။ ၄:၃၀။ ညွှန်း၊ လု၊၁၅:၂၂။
 - b. အဝတ်များသည် ဘုရားရှေ့တော်တွင် ကျွန်ုပ်တို့ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ရှိရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏အပြင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြောင့်မတ်ခြင်း (၁ကော၊၁:၃၀။ ညွှန်း၊ ဆာ၊၄၅:၉၊ ၁၃။ လု၊ ၁၅:၂၂) နှင့် သိုးသငယ်၏ မင်္ဂလာဆောင်ပွဲ၌ ပါဝင်ဆက်ဆံ ထိုက်သူဖြစ်ခြင်းငှာ ကျွန်ုပ်တို့ဖြင့် ရှင်ထွက်သော အတွင်းပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြောင့်မတ်ခြင်း ဖြစ်သည့် ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင် သည် (ဖိ၊၃:၉။ ဆာ၊၄၅:၁၄။ ဗု၊ ၁၉:၇-၉)။

c. ရွှေစလွယ်သည် ဝန်ခံခြင်း၌ နာခံခြင်းကို ထင်ရှားရန် ပေးအပ်ထားသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ လှပခြင်းကို ပုံဆောင်သည် (ညွှန်း၊ တ၊၅:၃၂)။ လည်ပင်း၌ လွယ်သော ရွှေစလွယ်မှာ ဘုရားသခင်၏ မိန့်တော် မူသမျှကို နာခံရန် ဖိနှိပ်ခြင်းနှင့် အောင်မြင်ခြင်းခံရသော အလိုဆန္ဒကို ပုံဆောင်သည် (က၊၄:၄၂။ ညွှန်း၊ သီ၊၁:၁၀။ သု၊၁:၈-၉)။

2. ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံအရ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းအတွက် တံဆိပ်ခတ်သော ဝိညာဉ်တော်ကို ရှေးဦးစွာ လက်ခံရရှိကြသည်။ ထို့နောက် ဖြောင့်မတ်ခြင်းအဝတ်ကို လက်ခံရရှိ၍ ခရစ်တော်ကိုအသက်ရှင်လာကြသည် (ဂလ၊ ၂:၂၀။ ဖိ၊ ၁:၂၀-၂၁က)။ ခရစ်တော်ကို အသက်ရှင်နိုင်ရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏လည်ပင်းသည် ရွှေစလွယ် လွယ်ထားရမည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အလိုဆန္ဒသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ဖိနှိပ်ခြင်းခံရမည် ဖြစ်သည်။

B. သေခြင်း၏ထောင့်မှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီး၊ တက်ကြွခြင်း၏အနေအထားသို့ ခေါ်ဆောင်ခံရပြီးနောက်၊ ယောသပ်သည် အစွရေး လူမျိုးများအားဖြင့် ငြင်းပယ်ခံရချိန်တွင် တစ်ပါးအမျိုးသားများအလယ်မှ ရယူထားသော အသင်းတော်ကို ပုံဆောင်သည့် အာသနတ် နှင့် လက်ထပ်ခဲ့သည် (က၊၄:၄၅)။ ယောသပ်သည် သားဦးကို မနာရှေ့ (“မေပျောက်ရန် လုပ်ကြောင်း” ကို ဆိုလိုသည်) အမည်ဖြင့် မှည့်ခဲ့ပြီး၊ နောက်ရသောသားကို ဖေရိမ် (“အသီးအပွင့်နှစ်ဆ” ဟုဆိုလိုသည်) အမည်ဖြင့် မှည့်ခဲ့သည်။ ယောသပ်က “ငါခံရသမျှသော ပင်ပန်းခြင်းနှင့် ငါ့အဖ၏အိမ်သား အပေါင်းတို့ကို ငါမေ့စေခြင်းငှာ ဘုရားသခင် ပြုတော်မူပြီ” “ဘုရားသခင်သည် ငါဆင်းရဲခံရသော ပြည်၌ငါ့ကို များစွာသီးပွင့်စေတော်မူပြီ” ဟူ၍ ကြွေးကြော်ခဲ့လေသည် (အငယ်၊ ၅၁-၅၂)။

III. ယောသပ်၏အသက်တာမှတ်တမ်းသည် ဝိညာဉ်တော်၏အုပ်စိုးခြင်းအရာ၏ ဖွင့်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ ဝိညာဉ်တော်၏ အုပ်စိုးခြင်းအရာသည် ရင့်ကျက်သော သန့်ရှင်းသူ၏စိုးစံခြင်းပုံပန်းသဏ္ဍာန် ဖြစ်သည်။ ဝိညာဉ်တော်၏ အုပ်စိုးခြင်း အရာသည် (အသက်၌စိုးစံခြင်း၏ အသက်၊ ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်၏စစ်မှန်ခြင်း၌ရှိသော ဘုရားအသက်၏ ကန့်သတ်မှုအောက်တွင်ရှိခြင်း) ဝိညာဉ်တော်၏ အခြားသော ပုံပန်းသဏ္ဍာန်များထက် ပို၍မြင့်မားသည်-ရော၊ ၅:၁၇၊ ၂၁။ ၁၄:၁၇-၁၈။ ညွှန်း၊ ၂ကော၊ ၃:၁၇-၁၈။ ၂တီ၊ ၄:၂၂။ ဗျာ၊ ၄:၁-၃။

A. ယောသပ်၌ အစ်ကိုများအတွက် လူသားခံစားချက်များနှင့် စိတ်ဇော အပြည့်ရှိသော်လည်း၊ သူသည် ခံစားချက်များအားလုံးကို ဝိညာဉ်တော်၏အုပ်စိုးမှုအောက်၌ ထိန်းထားခဲ့သည်။ သူသည် မြေကြီးပေါ်တွင် ဘုရားသခင်၏ သက်သေခံချက်အဖြစ် အတူတကွ စုပေါင်းအသက်ရှင်သော လူများဖြစ်လာရန် အစ်ကိုများ၏ လိုအပ်မှုအရ သူတို့ကို စုံလင်စေရန်နှင့် တည်ဆောက်ပေးရန် တည်ကြည်စွာ၊ ပညာရှိစွာ၊ ပိုင်းခြားနားလည်မှုဖြင့် ဆုံးမလျက်၊ ဆက်ဆံဖြေရှင်းခဲ့သည်။ ယောသပ်၏အသက်တာ၌ ထင်ရှားခဲ့သောအသက်သည် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းအသက်၊ ဘုရားသခင်၏အသက်ဖြစ်သည်-က၊ ၄:၂၉၊ ၂၄။ ၄၃:၃၀-၃၁။ ၄၅:၁-၂၊ ၂၄။

B. ဘုရားသခင်၏ကန့်သတ်မှုအောက်၌ ယောသပ်၏အသက်ရှင်ခြင်းမှာ ဘုရားဆိုင်ရာအသက်၏ ရင့်ကျက်မှုနှင့် စုံလင်မှုကို ထင်ရှားစေ၍၊ ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်ကို ဆောင်ယူလာခဲ့သော ခရစ်တော်၏ လူသားအသက်ရှင်ခြင်းကို ဖော်ပြသည်-ယော၊ ၅:၁၉၊ ၃၀။ ၇:၁၆၊ ၁၈။ ၁၄:၁၀။ မသဲ၊ ၈:၉-၁၀။

C. ယောသပ်သည် သူ၏အစ်ကိုများနှင့်ဆက်ဆံဖြေရှင်းရာ၌၊ အစ်ကိုများအတွက် ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့်အတူ ငြိမ်သက်သောအသက်တာ၊ တည်ကြည်သောအသက်တာနှင့် မြော်မြင်သောအသက်တာကို ရှင်ခွဲကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့မြင်ကြသည်- နိုင်ငံတော်အသက်တာကို လေ့ကျင့်ခြင်းဖြစ်သော အတ္တကိုငြင်းပယ်ခြင်းအသက်-က၊ ၄:၅၄။ မ၊ ၁၆:၂၄။ ၂ရာ၊ ၁:၁၀။ ဟေရှာ၊ ၃:၁၅က။ ဖိ၊ ၁:၉။ ၁တီ၊ ၅:၁-၂။ ၁သက်၊ ၃:၁၂။ ၄:၉။ ၂သက်၊ ၁:၃။ ရော၊ ၁:၁၀။ ၁ယော၊ ၄:၉။ ဟေဗြဲ၊ ၁၃:၁။

D. အစွမ်းထက်ဆုံးသောပုဂ္ဂိုလ်ဆိုသည်မှာ သူလုပ်ဆောင်နိုင်သောအရာကို မလုပ်ဆောင်ရန် ခွန်အားရှိသူဖြစ်သည် - ဤသည်မှာ အတ္တကို အမှန်တကယ်ငြင်းပယ်ခြင်းနှင့် ကားတိုင်ကို စစ်မှန်စွာ ယူဆောင်ခြင်းဖြစ်သည် - မ၊ ၁၆:၂၄။ ညွှန်း၊ ၂၆:၅၃။ ၂ကော၊ ၂:၁၂-၁၆။

E. ယောသပ်၏ နားလည်သဘောပေါက်ခြင်းမှာ သူ့အား အီဂျစ်ပြည်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်းပင်တည်း။ ကမ္ဘာဦး ၅၀:၂၀ ၌ သူသည် သူ၏အစ်ကိုများအား “သင်တို့သည် ကျွန်ုပ်၌ မကောင်းမှုကို ပြုမည်ဟု ကြံကြသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကျိုးအတွက် ကြံတော်မူ၏” (၄၅:၅၊ ၇။ ၅၀:၁၉-၂၁။ ညွှန်း၊ ၄:၅၁-၅၂) ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ ဤအရာသည် ရောမ ၈:၂၈-၂၉ ၌ ပေါလုပြောခဲ့သောစကား၏ စစ်မှန်ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ယောသပ်သည် သူ့အပေါ် အစ်ကိုများ ပြုမူခဲ့သမျှသည် ဘုရားသခင်ထံက လာကြောင်းကို ခံယူခဲ့၍၊ သူ့အား ကျူးလွန်ခဲ့သူများကို နှစ်သိမ့်မှုပေးခဲ့သည် (က၊ ၄:၅၅-၈။ ၅၀:၁၅-၂၁)။ မည်မျှ ကျေးဇူး ကြွယ်ဝ၍၊ ထူးကဲသာလွန်သောဝိညာဉ် ရှိသူပါတကား။

F. သူ့အား အီဂျစ်ပြည်သို့ ပို့ဆောင်သူခွဲသူမှာ ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်းကို ယောသပ်၏နားလည်သဘောပေါက်ခြင်းမှာ (သူ၏ အစ်ကိုများသည် သူ့အား မကောင်းမှုကိုပြုမည်ဟု ကြံစည်ခဲ့သော်လည်း) ရောမဩဝါဒစာ ၈:၂၈-၂၉ တွင် ပေါလုပြောခဲ့သော စကား၏စစ်မှန်ခြင်းဖြစ်သည်။

G. ယောသပ်သည် သူ၏အစ်ကိုများကို ခွင့်လွှတ်စရာမလိုပေ။ အကြောင်းမှာ သူသည် သူတို့ကို အပြစ်မတင်ခဲ့သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ သူ့အပေါ်အစ်ကိုများ ပြုမူခဲ့သမျှသည် ဘုရားသခင်ထံက လာကြောင်းကို ခံယူခဲ့၍၊ သူ့အားကျူးလွန်ခဲ့သူများကို နှစ်သိမ့်မှု ပေးခဲ့သည် (က၊ ၄၅:၅-၈။ ၅၀: ၁၅-၂၁)။ မည်မျှ ကျေးဇူးကြွယ်ဝ၍၊ ထူးကဲသာလွန်သောဝိညာဉ်ရှိသူပါတကား။

IV. ယောသပ်သည် ဆင်းရဲဒုက္ခခံ၍ မိမိကိုယ်ကိုငြင်းပယ်ခဲ့သောကြောင့် သူသည် အသက်မစမူ၏ ကြွယ်ဝခြင်းများကို ရရှိခဲ့သည် (ဓမ္မသီချင်း၊ ၆၃၅)။ ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်ချက်အဖြစ် သူ့ထံမှ အစားအစာရရှိရန်အတွက် လူများသည် သူတို့၏ငွေ၊ သူတို့၏ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်၊ သူတို့၏မြေနှင့် သူတို့ကိုယ်တိုင် တည်းဟူသော အဖိုးအလေးမျိုးကို ပေးရကြသည်-၄၇:၁၄-၂၃။ ညွှန်း၊ ဗျား၃:၁၈။

A. ငွေသည် အဆင်ပြေမှုကို ကိုယ်စားပြု၍၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်မှာ အသက်ရှင်ခြင်းနည်းလမ်းများကို ပုံဆောင်ကာ၊ မြေသည် သယံဇာတ အရင်းအမြစ်များကို ကိုယ်စားပြုသည်။ သခင်ဘုရားထံမှ အသက်မစရာကို လက်ခံလိုပါက၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ အဆင်ပြေခြင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏အသက်ရှင်ခြင်းနည်းလမ်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ သယံဇာတ အရင်းအမြစ်များကို ပေးအပ်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်ထံ ပေးအပ်လေလေ၊ ကိုယ်တော်ထံမှ အသက်မစမှုကို လက်ခံရရှိလေလေဖြစ်သည်။

B. အဆုံးစွန်အနေဖြင့် ကျေနပ်နှစ်သိမ့်ခြင်းအတွက် အစားအစာနှင့် မျိုးပွားခြင်းအတွက် (က၊ ၄၇:၂၃) မျိုးစေ့အပါအဝင် ဖြစ်သော အကောင်းဆုံးသောဝေစုကို သခင်ဘုရားထံမှ လက်ခံရရှိရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အစိတ်အပိုင်းအားလုံးကို ကိုယ်တော်ထံ အပ်နှံရမည် ဖြစ်သည် (ဝတ်၊ ၁:၄)။

C. ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဖြစ်ခြင်းအစိတ်အပိုင်းတိုင်းကို ကိုယ်တော်ထံသို့ ပေးအပ်ခြင်းအားဖြင့် အမြင့်ဆုံးသောအဖိုးအခကို ပေးကြသောအခါ၊ ခရစ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း၏ အကောင်းဆုံးသော ဝေစုကို ကျွန်ုပ်တို့ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ကြသည်။

V. ယောသပ်အပေါ်၌ရှိသော စကြဝဠာဆိုင်ရာ ကောင်းချီးသည် ယေရုရှလင်မြို့သစ်၌ ကောင်းကင်သစ်နှင့် မြေကြီးသစ်၌ ပြီးမြောက်ပြည့်စုံလိမ့်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ယင်း၌ အရာအားလုံးသည် ခရစ်တော်နှင့် သူ၏ယုံကြည်သူများအဖို့ ကောင်းချီး ဖြစ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်သည်- က၊၄၉:၂၅-၂၆။ တရား၊ ၃၃:၁၃-၁၆။ ဗျာ၊ ၂:၅။

A. ပုံသဏ္ဍာန်ပြောင်းလဲခြင်းဆိုသည်မှာ အသစ်သောဘုရားအသက်ဖြင့် အတွင်းပိုင်း ခြပ်သဘာဝများပြောင်းလဲခံရခြင်း ဖြစ်ပြီး၊ ရင့်ကျက်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ကို ပြောင်းလဲပေးသော အသစ်သောဘုရားအသက်နှင့် ပြည့်ဝခြင်းဖြစ်ကာ၊ ကောင်းချီးပေးခြင်းသည် အသက်လျှံထွက်စီးဆင်းခြင်း ဖြစ်သည်။ ယောသပ်နှင့်အတူ ယာကုပ်၏ အသက်တာအဆုံးပိုင်းသည် သူ၏ ထွန်းလင်းတောက်ပခြင်းအထွတ်အထိပ်ဖြစ်သော ကောင်းချီးပေးသောအသက်တာ ဖြစ်ခဲ့သည်-သု၊ ၄:၁၈။ ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၂၁။ က၊ ၄၇:၅။ ၄၈:၁၅-၁၆။

B. ဘုရားသခင်တစ်ပါးတည်းသာလျှင် အသစ်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်ထံမှ ဝေးကွာသောအရာမှန်သမျှသည် ဟောင်းသောအရာ ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်ထံသို့ လှည့်ပြန်လာသမျှသည် အသစ်ဖြစ်သည် (၂ကော၊ ၅:၁၇)။ အသစ်ပြုပြင်ခြင်း ခံရန် ဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်ထံပြန်လာ၍ ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ ဘုရားသခင်၏တစ်စုံတစ်ရာကို ထည့်ရန်ဖြစ်သည်။ ထိုမှသာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်ခန္ဓာတော်အသက်တာအတွက် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ ရောနှောပေါင်းစည်း၍ ဘုရားသခင်နှင့် တစ်လုံးတစ်ဝ ရှိနိုင်ကြမည် ဖြစ်သည် (၄:၁၆၊ ရော၊ ၁၂:၁-၂)။

C. အသစ်သောကျွန်ုပ်တို့၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာဖြစ်သည့် ဘုရားသခင်ကိုရရှိခြင်း၏လျှို့ဝှက်ချက်မှာ အရာခပ်သိမ်းအား ဘုရားသခင်ထံသို့ ယူဆောင်လာရန်နှင့် အရာခပ်သိမ်းအထံသို့ ကိုယ်တော်အား ဝင်ခွင့်ပြုရန် ဖြစ်သည်။ ယောသပ်အပေါ်၌ရှိသော စကြဝဠာဆိုင်ရာကောင်းချီးဆိုသည်မှာ ကောင်းချီးမင်္ဂလာသည် နေရာတိုင်းတွင် ရှိကြောင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ချီးမွမ်းခြင်းများသည် ကျိန်ခြင်း၏အရာများအားလုံးကို ကောင်းချီးမင်္ဂလာအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲစေသည်-ဧ၊ ၅:၂၀။ ၁၁က၊ ၅:၁၆-၁၈။